
Výroční zpráva 2024 

Jaro roku 2024 jsme zahájili tím, že jsme dokončili veřejné ohniště a začali budovat molo, financované z dotace 

Nadačního fondu Škoda Auto, a provedli výsadbu stromů a nákup skládacích stolů a lavic, které jsme získali díky 

Nadaci Via. Hned, jak přišlo oteplení a zem rozmrzla, šlo se betonovat. Další rybářská parta se vrhla na obezdění 

ohniště přírodním kamenem. Tato práce vyžadovala estetické cítění, a tak byl osloven Roman Siklenka, odborník 

na slovo vzatý. Dále pak obecní pracovníci umístili lavice a stoly. Ohniště dostalo svůj první křest 23.března 

opékáním buřtíků během výsadby keřů, při které byli nápomocni i spolky ČSOP Charvatce a Zahrádkáři 

Jabkenice. 

Druhá fáze dokončení mola přišla 13. dubna a s ní I první koupačka. Jiná možnost jak ukotvit sloupy nebyla. 

Naštěstí byl krásný slunečný den a tak se to první koupání obešlo bez omrzlin. Samotné sestavení mola již byla 

hračka, ještě aby ne, když řezal, dohlížel a tloukl ( hřebíky) mistr mistrů Milan Suchý. Navázali jsme přátelství s 

panem Varhanem Orchestrovičem Bauerem, který nám pak naše molo pokřtil. 

V květnu jsme s přáteli našeho spolku společně oslavili narozeniny a jubilea našich členů. Pánem grilu se stal 

Luděk Sejkora, který dovezl a připravil jehněčí pečínku. K večernímu tanci zahrála country skupina Darebáci, 

která u nás měla první veřejné vystoupení.  

Dalšími kulturními zážitky v našem parku byla vystoupení pěveckých sborů a hudebníků v rámci jubilejního 

ročníku Smetanových Jabkenic. Naši členové totiž byli nápomocni s organizací a přípravami celého festivalu, 

který se nesl obcí několik týdnů.  

V červnu se konala již třetí neckyáda aneb Plavba trosečníka. Sešlo se čtrnáct velmi originálních plavidel. Na 

hladině rybníka i pod ní bylo k vidění několik alternativních pohonů využívající novou koncepci lodního šroubu, či 

tryskový motor s využitím stlačeného vzduchu. Dokonce na vodě přistálo i skutečné letadlo, vzlétnout zpět do 

vzduchu se mu již ale nepovedlo. Výhercem neckyády se nakonec stala naše zasloužilá členka Hanka Černíková, 

která ztvárnila mouchu sedící na obřím exkrementu. 

S koncem prázdnin přišlo loučení s létem. Kulturní výbor obce Jabkenice již podruhé pro tuto akci zvolil 

Jabkenický park. Je zde příjemné klima, stín a rozmanitý terén, který umožnuje pořádat spoustu různých 

atraktivních soutěží pro děti. Nechyběla střelba ze vzduchovek, skákání v pytli, malování, lezení po laně, hod na 

panáka či závody koloběžek. Účast nás velmi potěšila, sešlo se více než sto soutěžících. 

V září se konaly hned dvě akce. 15.9 to byl již šestý ročník dětských rybářských závodů a 28.9. Svatováclavské 

kotlíkování. 

Na rybářské závody nevyšlo počasí, ochladilo se a občas pršelo, přesto každý závodník vydržel chytat až do 

konce soutěže. Vítězství si odnesla Kačka Kouřimská, znalec místních vod Venda Havlát byl druhýa ten za sebou 

v těsné blízkosti nechal Matěje Petrtýla. Kluci holt musí na další ročník vymyslet novou strategii jak Kačku porazit. 

Dva týdny poté se vařil guláš. Do soutěže v kotlíkování se přihlásilo 7 soutěžních družstev. Mezigenerační rivalita 

byla znát a zatímco omladina vsadila na osvědčený buřtguláš, ti starší a zkušenější si troufli na hovězí. Vítězem 

se stal Matyáš Černý a Véna Havlát s bezkonkurenčně lahodným buřtgulášem. Druhý byl Lukáš Havlát ( 

poznámka autora: vyhrál nade mnou fakt hodně ale hodně těsně a to nejspíš proto, že mi sebral můj hovězí 

vývar) 

Naše aktivity ale neprobíhají pouze v Jabkenickém parku. V loňském roce jsme společně s ČSOP Charvatce 

postavili pergolu pro spolek Budil v Sadu míru, který se nachhází v obci Svídnice, s ochranáři přírody jsme také 

realizovali výsadbu stromů mezi obcemi Chudíř a Charvatce a společně jsme v listopadu připravili odpoledne pro 

děti s názvem Lahůdky v krmítku, které bylo zaměřeno na výrobu lojových koulí pro ptáčky. Děti si mohly zakoupit 

krmítka a udělat kvíz v poznávání opeřenců, kteří navštěvují naše krmítka v zimním období. 

A co chystáme na rok 2025? Určitě nebudou chybět tradiční akce, přibydou kytarové večery u ohýnku. Myslím si, 

že již mohu prozradit, že účast přislíbila místní multižánrová zpěvačka a kytaristka Maruška Helichová.  

Přijďte také mezi nás, podpořte svou účastí naše akce, přijďte se k nám pobavit, přijďte rybařit nebo opéct 

buřtíka. Rádi vás uvidíme. Celý prostor je veřejný a slouží všem.    Jiří Košvanec  předseda z.s.  

 

Shrnutí roku 2024 

Unor-instalace ptačích budek 

březen ohniště -podpořil Nadační fond Škoda Auto  



březen základy mola - podpořil Nadační fond Škoda Auto 

13.duben2024 molo - podpořil Nadační fond Škoda Auto 

23.3. výsadba keřů -Nadace Via 

4.5. první sousedské setkání  

Léto výstavba kamenných zídek, ještěrkoviště, hmyzí domeček 

9.6. křest mola vybudovaného díky Nadačnímu fondu Škoda Auto 

15.6. neckyáda 

31.8. rozloučení s létem 

Srpen/září Pomoc v sadu míru-stavba pergoly obec Svídnice 

15.9. rybářské závody 

28.9. Svatováclavské kotlíkování 

2.11. výsadba stromů Chudíř – Charvátce-spolupráce  s ČSOP Charvatce 

24.11. lahůdky v krmítku -– Charvátce-organizováno s ČSOP Charvatce 

 


